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                    While the issue of expertise has been massively investigated by scholars since the late 1990s, the « politically committed experts » who are active members of a party remain largely unstudied. This article, based on the quantitative and qualitative analysis of 196 economists, analyses the sociology and role of those who constructed the French Socialist Party’s economic programme and discourse during the 1970s, when the party led by François Mitterrand aimed to seize power. It shows that contrary to the clichés disseminated through the media, high-level civil servants did not have a monopoly of expertise within this organization. It also highlights that the socialist economic experts’ work had to follow the strategical framework defined by the party’s most prominent politicians.  
                

                            
                    Si la problématique de l’expertise mobilise aujourd’hui de nombreux chercheurs, la figure de l’expert engagé dans un parti politique reste mal connue. Fondé sur l’analyse quantitative et qualitative d’un corpus de 196 « économistes », cet article étudie la sociologie et le rôle de ces acteurs construisant le discours et les programmes économiques du PS dans la décennie 1970, où l’organisation désormais dirigée par François Mitterrand se donne la conquête du pouvoir pour objectif. Il nuance l’idée d’une confiscation progressive de l’expertise par les grands commis du ministère des Finances ; il montre également qu’en dernier ressort, ce sont les aléas de la conjoncture politique qui ouvrent ou ferment des possibles aux écrits des « économistes » engagés en socialisme.
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